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Pågående ini�a�v 
Det som är på gång just nu. Dels har vi Mål�der och möten for�arande igång. Wolt piloten är igång 
och vi väntar på beslut kopplat �ll Seniorrestaurangen för at kunna köra igång den.  

Vi har ha� vår första Öppen verkstad. Första temat var Existen�ell hälsa. Tillfällena innebär at du, 
�llsammans med kollegor från olika sektorer, arbetar självständigt men sida vid sida. Deta främjar 
inte bara nätverkande, kunskapsutbyte, utan också livliga diskussioner om idéer som rör vik�ga 
samhällsutmaningar. Vi bjuder på frukost, sen följer en inspira�onsdel på 30 minuter om dagens 
tema följt av samtal i rummet. Första �llfället bjöd på en blandad grupp, bra samtal och nätverkande. 
Alla ville prata med alla. Vi upptäckte också at Eskilstuna har flera utbildade samtalsledare i 
existen�ell hälsa. Det var flera poten�ella samarbeten som skapades.  Eric �tar vidare om vi kan få 
�ll forskningsprojekt i temat med koppling �ll satsningar som sker i Eskilstuna. 
 

Under uppstart 

Servicetjänster 

Servicetjänster har vi workshop om idag i Eskilstuna idag. I ini�a�vet Servicetjänster för seniorer 
�tar vi på hur samhällets utveckling av (digitala) servicetjänster och lösningar kan bätre tjäna vår 
äldre befolknings önskan om självständighet, valfrihet och kvalitet genom skräddarsydda lösningar 
för varje individs liv. 

Samverkan med civilsamhället 

I ini�a�v samverkan med civilsamhället har vi en ny processledare, Erik Klinga, på plats.  
Han kommer at vara Petras support at driva det ini�a�vet. Han har bakgrund från civilsamhället i 
Västerås, så han kommer kunna ta med sig mycket erfarenheter därifrån. I ini�a�vet Samverkan med 
civilsamhället �tar vi på hur vi kan utveckla nya samverkansmodeller och etablera samarbete mellan 
Eskilstuna kommun och det lokala civilsamhället i frågor som stötar äldre personers behov av 
meningsfullhet, självständighet och gemenskap. 

 

 

 



 

Fram�dens äldreboende 

Gällande fram�dens äldreboende så har vi full fart och planerar workshop med KPR som �tar just på 
fram�dens äldreboende. Där �tar vi från historia �ll nuläge �ll fram�d. Och samlar in behov. Det är 
uppstart på et arbete som vi sedan tar vidare med teknik och fas�ghet i Västerås.  

Ängsgärdet 

Projektet Ängsgärdet jobbar vi vidare med koncept, så där är läget ungefär som förra gången.  

Nuläge 

Västerås 

Förutom det som ly�es av Petra ly�e Anne at det blir yterligare en workshop kopplat �ll fram�dens 
äldreboende men bredare målgrupp och sy�e. Äldrepolicy ute på remiss �ll andra förvaltningar, 
beräknas klart i augus�. Servicetjänster ser de över inom hemtjänsten. Ängsgärdet arbetet pågår. 
Förebyggande arbete enligt SoL ska de samarbeta med KIFF (Kultur-, idrots- och fri�dsförvaltningen) 
angående förebyggande arbete, kartläggning av mötesplatser pågår. Västerås har sökt statliga stödet 
för Ofrivillig ensamhet.  

Eskilstuna 

Johan ly�e at de har en poli�sk process igång och har vikt en hel del �d at ly�a områden som 
utmanar det offentliga åtagandet. Bland annat mål�der och möten, servicetjänster och civilsamhälle. 
Det är en svår poli�sk diskussion, men det har varit bra dialoger.  Första inskicket från poli�ken 
kommer nästa vecka. Nämndens egna verksamhetsplan spikas först i december men förvaltningen 
bidrar �ll en kommunal årsplan också som spikas i juni.   
Eskilstuna är igång med vår helhetsleverans av välfärdstjänster. De får proffsigt stöd från deras nya 
partner PULSEN omsorg AB sen i prak�ken är det et antal konsul�irmor som Pulsen engagerat och 
de som vi jobbar mest med nu är et bolag som heter Sango som är proffs på projektledning och 
Inricta som är proffs på kommunal effek�vitet och ekonomi.  De är i skede A där vi bygger fabriken 
där de ska skapa lösningarna.  

Johan ly�e även at han troligtvis vill medverkande av Samhällskontraktet den 15 april då de får 
besök av Socialstyrelsens na�onella kompetenscentrum för äldreomsorg. De vill fördjupa sig hur 
Eskilstuna jobbar med forskning och akademin. En del av dagens har inverkan på Samhällskontraktet. 

MDU 

Lena berätade at HVV omorganiserar sin forskning och det är mycket av den forskningen som är 
kopplat �ll Samhällskontraktet. De kommer at ha tre kunskapsmiljöer. Poängen är at forskning och 
utbildning ska tydligt gå samman. En av miljöerna heter Hållbar livss�l och åldrande och mycket av 
det som bedrivs inom SHK kan kopplas �ll denna. De samlar tvärvetenskap inom dessa områden. 
Lena har sökt som tvärvetenskaplig ledare för den kunskapsmiljön. Det kan vara et bra sät at samla 
tvärvetenskap och samarbeta med andra akademier och Center för välfärdsförändring. En bra kanal 
in för Core Team. Denna verksamhet beräknas ska rulla ordentligt 2025, men väldigt mycket görs 
under 2024. Sy�et med en sådan här satsning är också at också för at kunna söka externa medel 
och kunna göra större programansökningar. Där är både Eskilstuna kommun och Västerås stad väldigt 
vik�ga.   



 

  
   

Hur funkar det med forskning på universitetet 
Något vi behöver �ta lite mer på under året är hur det funkar på universitetet och forskare när vi 
försöker växla på mer fler forskare på våra ini�a�v.  Och då är det bra at skapa en gemensam bild av 
hur det fungerar idag. Vi har et uppdrag at växla upp de medel som vi har via externa 
forskningsprojekt bland annat. Och då behöver vi vara proffs på samverkan i dessa frågor. Men också 
at vi framåt kan vara mer proak�va med idéer och utlysningar och matchningen där emellan. Därför 
bjöds Lena och Eric at hålla en presenta�on.  

Lena presenterade vad det är at vara samverkande forskare på MDU. Och vad man har för 
förutsätningar. Samverkande forskning inom SHK ska ju gynna alla tre parter. Det ska vara 
verksamhetsnära och utveckla verksamheten sam�digt som vi bedriver forskning på det. Det ska vara 
fokus på evidens. Och det är någon�ng som anslagsgivare också trycker väldigt mycket på.  

Den forskning i SHK är för at vi ska kunna söka större forskningsprojekt exempelvis förstudier 
pilotstudier (deta för at vi ska kunna göra större forskning och söka större stöd) 

MDU kan också göra följeforskning och exempelvis inom Ängsgärdet at bedriva följeforskning på de 
ini�a�v som pågår där. Och även implementering ex som MDU gör med Sala kommun just nu, 
implementering av personcentrerad vård på et särskilt boende och hållbara strukturer för det.  

För at MDU ska kunna arbeta med forskning behövs mer finansiering och at MDU får �llgång �ll 
fältet. SHK är en väg, men även andra forskningsprojekt är vik�ga. Fokus är at utveckla 
verksamheten. Verksamheterna är medskapande är vik�gt. Forskningsfrågor föds från verksamheten. 
Tillsammans forskare och verksamhetspersoner utvecklar et projekt som kan implementeras eller 
genomföras i verksamheten.  

För at få forskningsmedel, så behöver MDU kunna göra pilotstudierna och förstudierna.  
Det kan också vara så at man har en forskargrupp som arbetar �llsammans med verksamheten. 
Vik�gt at man har et ordentligt team.  

Om forskare ska komma från MDU så är det en liten process. Professorer har ganska mycket 
forsknings�d i våra tjänster men det har inte docenter och lektorer har inte så mycket forsknings�d i 
tjänsten, utan de behöver söka sin forsknings�d hos MDU. Man söker det själv et år innan. Man 
söker en juni och får besked i september hur mycket �d man har för e�erkommande år. Det handlar 
om planering för at få undervisningen at gå ihop. Väldigt o�a är chefer duk�ga på at lösa saker på 
kortare varsel, men planeringen av �d är vik�gt. Nätverk och kompetens i en forskargrupp är vik�gt. 
Måste vi kunna se �ll at vi har en bra forskargrupp. Styra mer över forsknings�den.  

Forskare vill utveckla verksamhet och påverka, men för at forskare ska kunna meritera sig själv, så 
måste de publicera sig och presentera på konferenser osv. Då behöver vi ha e�skt godkännande, men 
mycket där vi behöver publicera interna�onellt så behövs e�sk godkännande o�ast för det ser olika 
ut i olika länder. För en e�kansökan så behövs en forskningsplan. Vad är sy�e och vilka 
frågeställningar kommer vi ha med. Det tar lite �d at ta fram. Sen har e�kprövningsmyndigheten har 
möten var 5.e vecka. Allra flesta ansökningar blir godkända, men avsät lite �d. Krävs lite förarbete. 
Blir lite långsammare processer inom forskningen, det är bra at ha med deta i åtanke.  



 

 
 
Kommentarer �ll presenta�onen 

Anne ly�e at de har en pågående studie med MDU. Implementa�on av välfärdsteknik och vilken 
effekt det har. Då ly�es frågan som behov av Västerås stad. Anne tror at det är nyckeln �ll framgång, 
när det kommer från dem. Då får de med hela verksamheten och får verkstad av det.  

Johan tycker inte at det är så länga led�der och e�erfrågar framförhållning och horisont i CT. 
Horisonten behöver sträcka sig under flera år, men långsik�g plan av önskvärda ini�a�v. Även på 3 
och 5 års perspek�v.  

Petra ly�e at vi kanske får välja at ha et sådant fokus på et av våra lite längre möten. Det skulle 
göra allas våra jobb mycket enklare. At ly�a vilka ski�en vill vi ha med våra ini�a�v. Det är bra at ha 
idén klar när utlysningar kommer.  

Kommunika�on 
Nya ini�a�ven finns beskrivna på hemsidan. Petra ly�e at det har varit värdefullt at ha med era 
kommunikatörer i processer.  

Johan ly�e at de har en ny kommunika�onsstrateg som lägger upp planen. Så det kommer et större 
paket som visar på ini�a�v som de gör som visar på förflytning kopplat �ll målbilden.  

Chris�ne ly�e at vi behöver promota nytan med Samhällskontraktet och CT uppdrag i 
Samhällskontraktet. Vi behöver landa vad Samhällskontraktet gör för nyta för västeråsarna.  

Lena ser också värdet av at Samhällskontraktet blir mer känt internt, för det har påverkan på vilka vi 
kan �llsäta i de olika forskningsspåren.  

 

Vid tangenterna 

Marianne 


